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ACTA DE PLE CORRESPONENT A LA   
SESSIÓ FETA EL DIA VINT-I-SET D’OCTUBRE DE DOS MIL SETZE  

 
ACTA NÚM. 10/16 

 
A  Sant Josep de sa Talaia, quan són les nou hores trenta minuts del dia vint-i-set 

d’octubre de 2016, es reuneixen a la sala d’actes d’aquest Ajuntament, els membres 
integrants del Ple de l’Ajuntament que a continuació es detallen, prèviament convocats i 
per tal de celebrar, en primera convocatòria, la present sessió ordinària  

 
Assistents: 
 
Presideix la sessió el Sr. Alcalde, Sr. Josep Marí Ribas (PSOE) 
 
Regidors/es del PSOE: 
 Sra. Ana Ribas Alonso 
 Sra. Francisca Ribas Ribas 

 Sr. Ángel Luis Guerrero Domínguez 
 Sra. María José Guisado Costa 

Sr. Francisco Ramon Tur 
Sra. Elena Julia Benlloch Bottini 
Sr. José Guasch Roig 
Sra. Neus Marí Planells 
 

Regidors/es del GPM: 
 Sra. María Nieves Marí Marí 

 Sr. José Luis Clapés Espases 
 Sr. Francisco Javier Marí Álvarez 
 Sr. José Serafín Grivé Guasch 
 Sra. Marilina Ribas Cardona 
 Sra. Manuela Quintas Bouzas 
 
Regidors/es de Guanyem Sant Josep: 
 Sr. Francisco Javier Ramírez Guerrero 
 Sra. Paola García Martínez 
 Sr. Pedro Ribas Planells 
 Sra. Mónica Fernández Campos 
 
Regidors/es d’AL-IN: 

 Sr. Vicente Juan Torres Ribas 
 Sra. Encarnación Castro Rojas 
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Dóna fe de l’acte, la secretària general de la corporació: Sra. María Domingo García i hi 

assisteix l’ interventor accidental, Sr. Joan Josep Prats Marí. 
 
ORDRE DEL DIA 
 

- Presa de possessió de la regidora del PSOE, Sra. Neus Marí Planells. 
 

I. PART RESOLUTÒRIA  
 
1r.- Aprovació, si pertoca, de l’esborrany de l’acta 09/16, de 29 de setembre de 2016.  
 
2n.- Aprovació definitiva de la modificació de l’estudi de detall de l’AA 6.3, de les NNSS de Planejament 
Municipal. 
 
3r.- Aprovació d’un conveni entre l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia i AMADIBA per a la cessió d’ús 
d’un immoble. 
 
4t.- Mocions presentades per escrit pel GPM, sobre 

4.1.- Mantenir el projecte des Gorg com a centre integral d’acollida   
4.2.- Creació del Reglament municipal de participació ciutadana 

 
5è.- Moció presentada per escrit per AL-IN, sobre “Aprofitament de la resta del solar del centre de salut com 
a aparcament”  
 

II. PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ PEL PLE 
 
6è.-  Coneixement al Ple dels decrets d’Alcaldia 
 
7è.- Moció de control presentada per escrit pel GPM sobre “Escola Municipal de música Can Blau”  
 
8è.- Moció de control presentada per escrit per AL-IN sobre “Horari restringit de l’oficina de Sant Jordi” 
 
9è.- Precs i preguntes 

 
L’Alcaldia-Presidència declara oberta la sessió i es passa a despatxar els assumptes 

que figuren a l’Ordre del Dia, que són els següents: 
 

 
- PRESA DE POSSESSIÓ DE LA REGIDORA DEL PSOE, SRA. NEUS MARÍ 
PLANELLS.  
 
La Presidència  dóna compte de la credencial de regidor expedida per la Junta Electoral Central 
expressiva que ha esta designada com a regidora d’aquest Ajuntament la Sra. Neus Marí Planells 
pel fet d’estar inclosa en la llista de candidats presentada pel PARTIDO SOCIALISTA OBRERO 
ESPAÑOL a les eleccions locals de 24 de maig de 2015, per renúncia del Sr. José Cardona 
Cardona. 
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L’esmentada regidora ha complert el tràmit de formulació de declaració en el Registre d’Interessos 
de no afectar-lo cap incapacitat o incompatibilitat per exercir el seu càrrec.  
 
És procedent que, conforme al que disposa la legislació vigent, prengui possessió del càrrec 
d’acord amb la fórmula que disposa el RD 707/79, de 5 d’abril. 
 
Diu el Sr. Alcalde: 
 
“Jurau o prometeu per la vostra consciència i honor, complir fidelment, les obligacions del càrrec de 
regidor de l’Ajuntament, amb lleialtat al rei, i guardar i fer guardar, la Constitució, com a norma 
fonamental de l’Estat?  
 
Manifesta la Sra. Marí: SÍ, HO PROMET 
 
Després de la qual cosa pren possessió del càrrec amb tots dels drets i deures inherents a aquest, 
i s’incorpora a la sessió des d’aquest mateix moment.  
 
 

I. PART RESOLUTÒRIA  
 
 
1r.- APROVACIÓ, SI PERTOCA, DE L’ESBORRANY DE L’ACT A 09/16, DE 29 DE SETEMBRE 
DE 2016.  
 
El Sr. Alcalde sol·licita si algun membre de la corporació ha de practicar alguna rectificació a 
l’esborrany de l’acta repartida juntament amb la convocatòria. 
 
La Sra. Marí (GPM) sol·licita  intervenir perquè es facin les següents rectificacions a l’esborrany: 
A la pàg. 19 la votació on diu 10 abstencions (8 PSOE i 2 AL-IN), ha de dir: 10 abstencions (6 del 
GPM i 4 de GUANYEM), és a dir, per majoria de vots afirmatius.  
A la pàg. 21, apartat quart, on es recull la seva intervenció i posa “La Sra. Marí (GPM) diu que en 
principi estan d’acord amb la Moció però no que es refereixi a un edifici en concret, ...”, ha de dir: 
“La Sra. Marí (GPM) diu que en principi estan d’acord amb l’esperit de la Moció però no l’aprovaran 
perquè es refereix a un edifici en concret....”  
A la pàg. 25 on es recull la intervenció de la Sra. Ribas del PSOE (punt 13è) on diu “..pensa que les 
coses han anat bé per al sector i sabem l’opinió de la Mesa de Turisme que està contenta  per com 
ha anat la temporada”, ha de dir “... pensa  que les coses han anat bé per al sector i sabem l’opinió 
dels empresaris turístics que estan contents per com ha anat la temporada”.  
 
El Sr. Clapés (GPM) vol que a la pàg. 15 de l’acta (punt 5) la redacció de l’acord s’aclareixi en els 
següents termes que és el que es va acordar per tots els grups: 
 
L’acord del punt 5, ha de dir literalment el següent: 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep insta al Govern de les Illes Balears a contemplar les partides 
al pressupost de Sant Josep per a la construcció del CEIP Ses Planes així com a la contractació 
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del professorat necessari d’atenció a la diversitat. A més s’insta a suprimir les barreres 
arquitectòniques dels centres educatius del municipi de Sant Josep.”  
 
Així mateix el Sr. Clapés, vol que a la pàg. 14 de l’acta, (3r paràgraf) on es recull la seva 
intervenció s’ha de recollir la següent part de la seva intervenció “El Sr. Clapés (GPM) contesta que 
està assabentat d’aquesta convocatòria que hi ha prevista per al dia d’avui que ha rebut el 
missatge en què s’informa d’aquesta concentració, que treballa com a professor d’institut i que 
mostra el seu respecte a aquest tipus de convocatòria” 
 
La Sra. Marilina Ribas (GPM) vol que a la pàg. 11 de l’acta on es recull la seva intervenció 
(paràgraf segon) on consta “La Sra. Ribas (GPM) diu que és un document tècnic i  sobre això no té 
res a dir, però les decisions tècniques...” ha de dir  “.La Sra. Ribas (GPM) diu que és un document 
tècnic i  sobre això no té res a dir, però les decisions polítiques...” 
 
El Sr. Pere Ribas (GUANYEM) vol que a la pàg. 31 de l’acta es rectifiqui l’error de la paraula que 
consta a la contestació que li va donar el Sr. Alcalde en relació amb la pregunta de si el municipi 
rep l’aigua del dipòsit de ses Coves Fosques i de ses Eres, i on posa que el Sr. Alcalde diu” que 
subministra una part de Platja d’en Bossa i quan s’ampliï el dipòsit des ses Coves Fosques..” ha de 
dir “.. que subministra a una part de Platja d’en Bossa i quan s’ompli el dipòsit de ses Coves 
Fosques...” 
 
La Sra. Castro vol que a la pàg. 26 de l’acta en el punt 14.3,  on es recull la contestació de la Sra. 
Ana Ribas i posa “La Sra. Ana Ribas li contesta que aquest programa està dins el PPB, s’ha 
contractat una educadora social i una mediadora intercultural...” ha de dir  “....s’ha contractat una 
educadora social que farà de mediadora intercultural....” .  
 
La Sra. Guisado del PSOE,  a la contestació que va donar  en relació amb el manteniment dels 
col·legis, que figura a la pàg. 26 de l’acta  i que diu “.... i queden algunes feines per arreglar jardins, 
revisió elèctrica, etc..., que s’ha de planificar”... s’ha d’incloure “... que s’ha de planificar a tots  els 
col·legis”. La Sra. Guisado diu que va enumerar moltes més feines que s’han fet en tots els 
col·legis i que no consten a l’acta, en resum és que s’han fet actuacions a tots els col·legis.    
   
Seguidament se sotmet a votació l’acta juntament amb les rectificacions anteriors, la qual s’aprova  
per unanimitat dels regidors l’acta  núm. 09/16, de 29 de setembre.  
 
 
2n.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA MODIFICACIÓ DE L’ES TUDI DE DETALL DE L’AA 6.3, 
DE LES NNSS DE PLANEJAMENT MUNICIPAL.  
 
El Sr. Alcalde llegeix el Dictamen de la Comissió Informativa i cedeix la paraula al Sr. Guerrero 
(PSOE), que explica que  aquest expedient es tracta de la modificació d’un estudi de detall aprovat 
definitivament per l’Ajuntament. 
 
El Sr. Marí Álvarez, GPM, diu que mantendrà la seua abstenció que ja va dir a la Comissió 
Informativa perquè considera que els expedients no es porten correctament a la Comissió com 
pertoca, atès que, diu que l’equip de govern les hauria d’estudiar abans d’arribar a la Comissió 
Informativa.  
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El Sr. Ramírez, GUANYEM, diu que és urgent que es faci un nou planejament urbanístic, el model 
que tenim s’ha de canviar i no hi ha excuses per treballar en un nou planejament que es necessita 
urgentment i no col·laboraran ara en l’aprovació d’un planejament que diu que és insostenible. 
 
El Sr. Torres, d’AL-IN, diu que canviaran el seu vot una vegada que s’han acreditat  i resolt els 
dubtes que es varen plantejar a la Comissió Informativa. 
 
El Sr Guerrero agraeix el suport que dóna AL-IN i li diu al Sr. Marí Álvarez que el fòrum de 
discussió dels assumptes que es porten al Ple és aquí i li recorda al Sr. Marí que “faci memòria de 
com portava ell els expedients a la Comissió Informativa quan era ell president de la Comissió 
Informativa d’Urbanisme i de com els tractava a ells mateixos i diu que actualment estan treballant 
amb l’avanç del Pla general i espera que prompte estigui acabat”.  
 
El Sr. Marí Álvarez diu que el dia de la Comissió Informativa, el Sr. Guerrero no va informar el 
mateix que ara en el Ple i el que es portava a aprovar no deia o reflectia el que deia l’informe tècnic 
i diu que quan ell presidia les comissions informatives s’informava més dels assumptes perquè els 
coneixien bé.    
 
A continuació, se sotmet a votació la proposta i per 11 vots a favor (9 del PSOE i 2 d’AL-IN)  i 10 
abstencions (6 del GPM i 4 de GUANYEM), és a dir, per  majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la corporació, s’adopten els següents ACORDS: 
 
1r.- Estimar l’al·legació presentada por Maria Rosa Moro Costa en data 24.09.2015 mitjançant 
escrit amb registre d’entrada 12981 i fer la següent rectificació que consisteix a tenir per no aprovat 
l’apartat 5. Condicions estètiques. Normes generals (pàg. 14 del document). 
 
2n.- Aprovar definitivament  amb la rectificació anterior i amb les consideracions de l’informe de 
7/8/15 de l’arquitecta municipal, tenint en compte que en aquest exp. preval la documentació 
escrita sobre la documentació gràfica, la modificació de l’Estudi de Detall de l’Àrea d’Actuació  6.3 
de les NN.SS. de Planejament Municipal, presentada en data 3 d’agost de 2015, per Josefa Serra 
Marí, amb DNI núm. 41455994N, situat a la parròquia i terme municipal de Sant Josep de sa 
Talaia. 
 
3r.- Desestimar les al·legacions presentades pel Sr. Bartolomé Juan Ribas, en data 05.10.2015 (RE 
núm. 13470) pel que fa referència a l’estudi de detall, en concret a les al·legacions primera, tercera 
i cinquena.  
 
Les al·legacions segona i quarta es refereixen a la parcel·lació i hauran de ser resoltes en el si 
d’aquell expedient. 
 
4t.- Notificar el present acord a totes les persones titulars interessades. 
 
5è.- Trametre  el present acord i una còpia diligenciada de la documentació aprovada a la 
CIOTUPHA del Consell Insular d’Eivissa. 
  
6è.- Publicar  al BOIB aquest acord juntament amb les normes urbanístiques. 
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3r.- APROVACIÓ D’UN CONVENI ENTRE L’AJUNTAMENT DE S ANT JOSEP DE SA TALAIA I 
AMADIBA PER A LA CESSIÓ D’ÚS D’UN IMMOBLE.  
 
El Sr. Alcalde llegeix el Dictamen de la Comissió Informativa i cedeix la paraula a la Sra. Ana Ribas 
(PSOE), la qual explica les funcions que té l’associació AMADIBA amb la qual  s’ha de signar el 
conveni; aquest centre suposa una millora per a les famílies que necessiten aquesta d’ajuda i per 
als que assistiran a aquest centre. 
 
La Sra. Marilina Ribas (GPM) diu que ara, que han vist l’expedient  complet, hi votaran a favor, atès 
que és una molt bona iniciativa, encara que diu que ha estat una falta de respecte que s’hagi fet la 
presentació del centre el dia abans que el Ple aprovi el conveni per a la cessió i es podrien haver 
esperat que fos aprovat pel Ple. 
 
La Sra. Fernández de GUANYEM diu que l’ha sorprès també que es difongués aquesta notícia de 
la cessió abans d’aprovar-se pel Ple, ja que així pareix que no era necessària la consideració del 
Ple i hi votaran a favor perquè aquest col·lectiu que farà ús del centre és molt vulnerable i està molt 
oblidat. 
 
La Sra. Castro (AL-IN) diu que mantendran el seu vot afirmatiu atès que el centre va destinat a 
adults que necessiten una atenció especial i han de tenir un espai també especial i ells han lluitat 
molt per finalment aconseguir aquest espai. 
 
La Sra. Ana Ribas vol demanar disculpes si els ha sabut mal que s’anticipés a la premsa la notícia 
de la cessió i agraeix el vot de tots els grups.        
 
A continuació, se sotmet a votació la proposta i per 21 vots a favor (9 del PSOE, 6 del GPM, 4 de 
GUANYEM i 2 d’AL-IN), és a dir, per unanimitat i per  majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la corporació, s’adopten els següents ACORDS: 
 
1r.- Aprovar el conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia i la 
Asociación de Madres de Discapacitados de Baleares (AMADIBA), mitjançant el qual l’Ajuntament 
cediria per un període de cinc anys l’ús de la planta baixa i pati de les Escoles Velles de Sant 
Josep de sa Talaia a l’Associació AMADIBA per a posar en marxa el “Centre d’Educació Especial 
Sant Josep” per a nens i nenes amb discapacitat intel·lectual. 
 
 
4t.- MOCIONS PRESENTADES PER ESCRIT PEL GPM, SOBRE  
 

4.1.- MANTENIR EL PROJECTE DE DES GORG COM A CENTRE  INTEGRAL 
D’ACOLLIDA   

 
La Sra. Marilina Ribas (GPM) exposa la Moció que a continuació es transcriu: 
 

“El projecte del Centre Integral d'Acollida i Promoció de la Convivència de l'illa d'Eivissa tenia com a objectiu 
la inserció de totes aquelles persones en risc d'exclusió social. Aquesta instal·lació va ser pressupostada en 
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2,3 milions d'euros, als quals cal afegir un milió d'euros per a equipaments, quantitats que haurien de ser 
aportades de forma íntegra pel Consell Insular d'Eivissa. Inicialment, el projecte es va concebre de forma 
consensuada entre totes les administracions insulars com a centre integral que acolliria a tots els perfils 
d'usuari en risc o situació d'exclusió social. Ara, l'actual equip de Govern de l’Ajuntament d’Eivissa, integrat 
per PSOE i Guanyem, sembla disposat a trencar aquest consens, limitant aquestes instal·lacions a uns 
determinats usuaris. 
 
El tipus d’equipament social que ara planteja el govern local de Vila, denominat Centre de Baixa Exigència 
(CBE), estaria destinat a persones que viuen al carrer i presenten situacions greus d'abandonament 
personal, i que no accepten acudir a altres recursos per tenir dificultats per complir amb les seves normes de 
funcionament. El seu objectiu fonamental és frenar, en la mesura del possible, el seu deteriorament i oferir-
los una alternativa de vida més saludable, així com apropar els usuaris als diferents recursos (sanitaris, 
socials, etc.) disponibles a través d'un treball d'integració sociocomunitària. 
 
A diferència del CBE, als Centres d'Acollida es facilita allotjament de caràcter temporal a persones sense 
mitjans econòmics i en situació de risc o exclusió social, i es dóna resposta a persones que es troben en 
situació d'urgència social per tal de promoure la normalització en la seva situació social i personal. Les seves 
prestacions cobreixen les necessitats bàsiques, amb serveis que aporten informació, orientació i suport 
tècnic a les persones usuàries per a una millora en la seva situació a través de la inserció social. 
 
Per tot això es proposa al Ple la següent PROPOSTA D’ACORD: 
 
El Ple de l'Ajuntament de Sant Josep de Sa Talaia i nsta l’alcalde  que en el proper Consell d’Alcaldes , 
proposi mantenir els plans consensuats entre totes les administracions insulars de construir a la 
parcel·la des Gorg un centre integral d'acollida, r enunciant a la idea que aquestes instal·lacions es 
converteixin en un centre de baixa exigència.” 

 
La Sra. Ana Ribas (PSOE) diu que aquest projecte de fer el centre ve de fa set anys. Aquest 

centre donarà servei a tota l’illa; es construirà a Vila en un terreny que cedirà l’Ajuntament d’Eivissa 
i també aqueix municipi serà el que tendrà més usuaris. En aquests anys les característiques del 
centre s’han modificat i ara pareix que l’Ajuntament és partidari de fer un centre de baixa exigència 
i ells, diu, prefereixen que es doni llum verda a aquest centre perquè es faci amb les condicions 
d’ara. 

 
El Sr. Ramírez (GUANYEM) diu que votaran que no, perquè han passat set anys de la idea 

inicial i en aquest temps han canviat coses. El que es proposa en aquesta Moció és fer un centre 
similar a un centre d’integració d’estrangers, dels que hi ha per Espanya, són centres pitjor que les 
presons on estan els estrangers internats i votaran no a fer un centre d’acollida. 

 
La Sra. Castro (AL-IN) diu que el Centre Integral ve d’una proposta d’una Mesa d’Exclusió 

Social que la va traslladar al Consell d’Alcaldes on estaven representats tots el grups i tots estaven 
d’acord i per tant ells donaran suport a la Moció. 

 
La Sra. Marilina Ribas diu que és un centre molt necessari i que, fins i tot, es podrien fer dos 

infraestructures en diferents fases; una infraestructura podria ser un centre de baixa exigència. 
L’Ajuntament de Vila es qui cedeix el terreny però atendria les necessitats de tota l’illa i el centre el 
pagaria el Consell Insular i l’únic que es demana amb la Moció és que es torni a parlar d’aquest 
tema en el Consell d’Alcaldes. 
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La Sra. Ana Ribas diu que entén la Moció però Vila ja ha presentat el projecte d’alberg i  
entén que Vila té molt a dir en aquest tema i que la iniciativa de l’any 2009 va partir majoritàriament 
de governs progressistes 

 
El Sr. Ramírez vol aclarir que aquest centre no és una presó i per això el compara amb un 

centre d’integració d’estrangers, es tracte de reenviar  gent amb problemes i no mirar de resoldre 
els problemes. 

 
La Sra. Castro diu que  l’any 2009 en el Consell d’Alcaldes estaven representats tots els 

grups polítics  i que no està d’acord  que es faci el que diu un determinat grup polític, atès que 
hauria de ser una decisió de tots els grups. 

 
La Sra. Marilina Ribas diu que fa set anys va ser més senzill, perquè es varen reunir els 

representats de tots els grups polítics i ara s’està retardant i no es darà la solució que es necessita i 
per això pensa que s’hauria d’haver parlat en el Consell d’Alcaldes.      

 
A continuació, es sotmet la proposta a votació, que diu: 
 
El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta l’alcalde que en el proper Consell 
d’Alcaldes proposi mantenir els plans consensuats entre totes les administracions insulars de 
construir a la parcel·la des Gorg un centre integral d’acollida, renunciant a la idea que aquestes 
instal·lacions es converteixin en un centre de baixa exigència.  
 
Es rebutja per 13 vots en contra (9 del PSOE i 4 de GUANYEM)  i 8 vots a favor (6 del GPM i 2 
d’AL-IN) 
 
 

4.2.- CREACIÓ DEL REGLAMENT MUNICIPAL DE PARTICIPAC IÓ CIUTADANA. 
 
La Sra. Marilina Ribas (GPM), exposa la Moció que a continuació es transcriu: 
 

“L’ Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia ha anat aprovant una serie de mocions i propostes amb la finalitat de 
que la participació ciutadana es torni una realitat en quant a gestió, elaboració de projectes i presa de diferents 
decisions que afecten en gran mesura al funcionament i execució dels pressupostos d’aquesta administració. 
Es per això que pensam que es necessari crear un reglament que reguli aquesta participació de la ciutadania en tot 
allò que l’Ajuntament de Sant Josep s’ha compromés i, a més, en tot allò que encara no es pot fer per mor de no 
estar clarament regulat. 
 
Per tot això es proposa al Ple la següent PROPOSTA D’ACORD: 
 

• L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia crearà el R eglament Municipal de Participació Ciutadana el 
més aviat possible per tal que als pressupostos de 2017 aquesta participació dels vesins del nostre 
municipi sigui ja una realitat.”  
 
 
El Sr. Ramón (PSOE) diu que la voluntat de l’equip de govern és que la ciutadania sigui 

partícip de tot el que organitza l’Ajuntament i de fet ja està treballant en el reglament i per tant 
donaran suport a la Moció. 
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El Sr. Ramírez (GUANYEM) diu que donaran suport a la Moció per coherència amb el que 

opina el seu partit i demanarà perdó al PP pel fet de no haver donat suport a la Moció que va 
presentar el PP l’any passat, atès que va ser un error no aprovar-la. 

 
El Sr. Vicente Torres (AL-IN) diu que es donen moltes voltes a la participació ciutadana i de 

fet no sabem com relacionar-nos amb l’Ajuntament. Hem de saber quin recorregut tindrà aquest 
acord, termini, qui ho farà si els serveis tècnics o jurídics de la casa, qui hi participarà, l’àmbit 
d’aquesta relació, etc. Estan d’acord que es faci però necessitarien saber més coses. 

 
La Sra. Marilina Ribas  diu que la Moció no és més específica perquè donen per suposat 

que si s’elabora aquest reglament, hi haurien de tenir veu tots els partits i associacions i esperen 
que si l’aprova el Ple no s’hagin de fer esmenes i accepten les disculpes de GUANYEM. Diu també 
que esperen que es  treballi prompte en aquest tema. 

 
El Sr. Ramón diu que molt aviat es posaran en contacte amb tots els grups perquè de fet ja 

està treballant en això. 
 
El Sr. Vicent Torres diu que el sorprèn gratament el que diu el Sr. Ramón. 
 
La Sra. Marilina Ribas diu que vol que consti en acta que l’equip de Govern li ha dit que 

abans que es passi per Comissió Informativa li ensenyaran l’esborrany del Reglament.   
 
El Sr. Alcalde diu que no hi ha cap problema i que consti aquest compromís. 
 
La Sra. Marilina Ribas diu que a l’anterior legislatura l’equip de govern feia reunions 

periòdiques amb totes les associacions i parròquies, hi havia una participació real i s’escoltava la 
gent.  

 
A continuació, se sotmet a votació la proposta i per 21 vots a favor (9 del PSOE, 6 del GPM, 4 de 
GUANYEM i 2 d’AL-IN), és a dir, per unanimitat i per  majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la corporació, s’adopten els següents ACORDS: 

 
L’Ajuntament de sant Josep de sa Talaia crearà el Reglament Municipal de Participació Ciutadana 
al més aviat possible per tal que als pressupostos de 2017 aquesta participació dels vesins del 
nostre municipi sigui ja una realitat.  
 
 
A continuació, a les 10.55 h es fa un recés de deu minuts i es reprèn la sessió a les 11.05 h. 
 
 
5è.- MOCIÓ PRESENTADA PER ESCRIT PER AL-IN, SOBRE “ APROFITAMENT DE LA RESTA 
DEL SOLAR DEL CENTRE DE SALUT COM A APARCAMENT”  
 
El Sr. Torres, d’AL-IN,  exposa la Moció que a continuació es transcriu: 
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“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS: 

El núcleo urbano de Sant Josep, gracias a la apertura de numerosos establecimientos comerciales, ha 
aumentado el número de visitantes a la localidad y con ello se ha visto incrementado el número de vehículos 
que, a la postre, precisan de aparcamiento. 

Ciertamente la zona azul aumenta la posibilidad de encontrar aparcamiento, pero actualmente ya se ve 
desbordada, así como el resto de aparcamientos y nuevas calles que también ya son ocupadas por 
vehículos. 

Por ello, desde este grupo vemos la necesidad de habilitar nuevos espacios que posibiliten el aparcamiento 
de vehículos en el núcleo de Sant Josep y facilitar la visita y permanencia en la localidad, por lo que 
presentamos la siguiente 

PROPUESTA DE ACUERDO: 

El ayuntamiento habilitará el resto de parcela del centro de salud de Sant Josep como aparcamiento y lo 
comunicará, al menos provisionalmente y uso peatonal a través de la calle prevista en las NNSS, con las 
calles Benimussa y Consultori para el acceso de los usuarios al centro del pueblo.”  
 
 
El Sr. Guerrero (PSOE) diu que hi estan d’acord, encara que pensa que per la topografia del 
terreny està complicat fer l’aparcament. 
 
El Sr. Torres diu que és partidari  que es construeixi el projecte d’una manera o altra, més o menys 
àmplia. 
 
La Sra. Marí (GPM) diu que en tot cas si es modifica la Moció en el sentit que es donin altres 
solucions a aquest problema, canviaria el sentit del seu vot. 
 
El Sr. Pere Ribas (GUANYEM) diu que mantendran l’abstenció, atès que rodejar de cotxes el 
centre de salut, no és el que toca. Diu que el creixement de Sant Josep està molt limitat, hi ha 
poques zones verdes i no els agrada que les que hi ha siguin per posar cotxes i per tot això 
s’abstendran. 
 
El Sr. Torres diu que no es necessita molta zona verda perquè ja hi ha zona autòctona i es podria 
fer aparcament perfectament.     
 
A continuació, se sotmet a votació la proposta i per 17 vots a favor (9 del PSOE, 6 del GPM i 2 
d’AL-IN) i 4 abstencions de GUANYEM, és a dir, per majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la corporació, s’adopta el següent ACORD: 
 
L’Ajuntament estudiarà la viabilitat d’habilitar la resta de parcel·la del centre de salut de Sant Josep 
com a aparcament i ho comunicarà, almenys provisionalment, i ús de vianants a través del carrer 
previst a les NNSS, amb els carrers Benimussa i Consultori per a l’accés dels usuaris al centre del 
poble.   
 
 



                            ACTA NÚM . 10 / 27/10/2016 

 

  

 

11 

II. PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ PEL PLE 
 
 
6è.-  CONEIXEMENT AL PLE DELS DECRETS D’ALCALDIA  
 
El Sr. Alcalde manifesta que, des del mateix dia de la convocatòria, han estat a disposició de tots 
els regidors els decrets i resolucions emesos pel Sr. Alcalde i regidors delegats, des de la 
celebració del darrer Ple ordinari. 
 
 
7è.- MOCIÓ DE CONTROL PRESENTADA PER ESCRIT PEL GPM  SOBRE “ESCOLA 
MUNICIPAL DE MÚSICA CAN BLAU”  
 
La Sra. Marí, del GPM, diu que els grups de l’oposició  tenen poca informació sobre Can Blau, no 
han vist que hagi estat efectiva la dissolució del Patronat i sol·liciten que s’informi de com estan 
aquests tràmits. 
 
La Sra. Guisado, PSOE, diu que ja s’ha aprovat la dissolució de la fundació Can Blau però que és 
un procés complex, atès que es vol continuar amb l’activitat, i també és lent. El Protectorat ha 
donat llum verda per a  la dissolució, s’han nomenat liquidadors i s’ha canviat l’equip directiu en el 
procés de liquidació i s’ha prorrogat el pressupost de 2015.  
 
La Sra. Marí diu que si el Protectorat ha donat llum verda a la liquidació, és evident que s’ha 
prorrogat el pressupost perquè si no tancarien portes i s’entén que en el 2017 es tornarà a 
prorrogar el pressupost. Diu que el preocupa la falta de transparència en aquest tema perquè no es 
pot estar a expenses que cada any es prorroguin els pressupostos, també hi ha donacions 
d’empreses que no es sap on es reflecteixen, si es que hi ha hagut aquestes donacions, i també li 
preocupa el personal, si s’integrarà a l’Ajuntament o no. 
 
La Sra. Guisado diu que s’estan fent tots els informes i comptes i tot serà transparent perquè s’ha 
de ser conscients, i no sap si l’anterior equip de govern ho era, de les conseqüències de la 
municipalització i si hi ha personal, l’haurà d’assumir l’Ajuntament i quan tengui més informació ja la 
hi donaran.   
 
 
8è.- MOCIÓ DE CONTROL PRESENTADA PER ESCRIT PER AL- IN SOBRE “HORARI 
RESTRINGIT DE L’OFICINA DE SANT JORDI”  
 
El Sr. Torres, AL-IN, sol·licita s’informi sobre els motius pels quals  l’oficina Municipal de Sant Jordi 
funciona només amb horari restringit. Diu que l’oficina tanca a les 14.00 h, normalment hi ha 
cartells que informen si hi ha canvis d’horari i sol·licita s’informi als grups municipals i a la gent dels 
canvis d’horari d’aquesta oficina. 
 
La Sra. Paquita Ribas, PSOE, diu que el Sr. Torres està sorprès per l’horari d’aquesta oficina, però 
això passa des de fa molts anys; és veritat que cada dia va més gent a aquesta oficina, i l’horari és 
per causa de les limitacions de personal que tenim; quan s’ha de substituir la persona que està 
habitualment   atenent el públic, la substitueix una altra auxiliar que té concedida una reducció de 



                            ACTA NÚM . 10 / 27/10/2016 

 

  

 

12 

jornada i es posen, a les portes, cartells informatius per avisar la gent. Això mateix ha passat 
aquesta setmana a les oficines de Cala de Bou i des de fa diversos anys a l’oficina de Sant Jordi. 
 
El Sr. Torres diu que almenys s’hauria d’avisar d’una altra manera i no només amb cartells a la 
porta. 
 
La Sra. Ribas diu que ell mateix es dóna els arguments perquè és veritat que a ell li va bé que els 
cartells anunciadors de festes es posin a la porta i en canvi no li val  que advertir de la reducció 
d’horari es posi a la porta.  
 
 
9è.- PRECS I PREGUNTES. 
 
En primer lloc es contesten les preguntes formulades i no contestades  en el Ple de setembre 
 
Pregunta formulada pel Sr. Torres, d’AL-IN. 
 
 P.- Sobre quants taxis estacionals han instal·lat el TPV per poder cobrar amb targeta i quins 
adjudicataris han conduït els taxis estacionals que segons diuen les bases han de ser conduïts pels 
seus propietaris. 
 
R.- La Sra. Ribas diu que s’ha demanat que  justificassin la instal·lació del TPV a les 102 sol·licituds 
que varen tenir i, de moment, 94 ho han presentat. Quan estiguin tots es prendrà la decisió 
Quant a la segona qüestió, no ho sap perquè no ho ha pogut esbrinar i per tant no ho pot contestar.    
 
 
A continuació es contesten les preguntes formulades per escrit pel Sr. Vicente Juan Torres Ribas, 
regidor d’AL-IN, núm. registre d’entrada 16146. 
 

A) Respecte als acords de Ple 
1. Quines gestions s’han realitzat per instar el Consell a posar en marxa la guarderia de Can 

Nebot? 
R.- El Sr. Alcalde li diu que s’han fet moltes gestions, algunes es justifiquen a la seua Agenda, 
reunions amb el Consell i la Conselleria i un escrit presentat el 25 de juliol de 2016 en què es 
demana la posada en marxa de l’escoleta. El Consell Insular els ha dit que no és una competència 
pròpia del Consell Insular gestionar les guarderies, a la qual cosa l’Ajuntament al·lega greuge 
comparatiu perquè el Consell sí que està gastant i gestionant escoletes a altres municipis i es 
continuen fent gestions.  
 

2. Quines gestions s’han realitzat per a la instal·lació de gronxadors adaptats en els parcs 
infantils municipals? 

 
R.- El Sr. Guerrero li contesta que no es va comprometre a instal·lar-ne a tots els parcs, n’hi ha un 
instal·lat a Cala de Bou i valoraran la possibilitat de posar-ne a altres parcs.  
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B) Amb respecte al servei de taxi. 
1. En què ha consistit, si n’hi ha hagut, la col·laboració policial en actuacions de lluita contra 

l’intrusisme en el sector transports per part de la Conselleria de Mobilitat i Territori? 
 
R.- La Sra. Paquita Ribas diu que quan es va iniciar el Pla ja es va dir que bàsicament la 
col·laboració de la Policia Local amb la Conselleria es limitaria a acompanyar els inspectors.   
 

2. Ara que ja ha finalitzat el període de prestació de servei per part de les autoritzacions 
estacionals, s’ha mantengut o pensen mantenir alguna reunió amb l’associació de 
propietaris a l’efecte d’avaluar la situació del servei?  

 
R.- La Sra. Paquita Ribas contesta que sí, de fet ahir hi va haver una assemblea i hi ha una nova 
directiva i quan es presentin davant l’Ajuntament fixaran les reunions que facin falta. 
 
 

C) Respecte al conveni amb la propietat de la torre de defensa de Cap des Jueu 
1. Saben ja quines seran les obligacions de l’Ajuntament derivades del conveni anunciat? 
2. Si les tenen, quines són? 

 
R.- El Sr. Alcalde contesta que no, que en aquest sentit hi ha hagut un cert descans i no s’ha 
avançant mica.  
 
 

D) Respecte a l’anul·lació  de proves esportives històriques 
1. Pensen abandonar la possibilitat d’organitzar la Sant Josep Xtreme? 
2. Per què i com? 

 
R.- La Sra. Ana Ribas contesta que l’Ajuntament no és l’organitzador d’aquesta prova, és el Grup 
Esportiu es Vedrà, però l’Ajuntament li dóna suport. Enguany no s’ha pogut fer perquè faltava un 
informe i el que els agradaria és que el club tengués més ferramentes per aconseguir realitzar les 
proves. 
   

3. Pensen abandonar la possibilitat d’organitzar la trobada de caiac? 
4. Per què i com? 

 
R.- La Sra. Benlloch diu que des del Departament de Turisme es col·labora amb esdeveniments 
esportius d’associacions esportives que han de presentar tota la documentació justificativa per 
realitzar les proves i si la presenten es tramita.  
 
 

E) En relació amb el Departament d’Obres: 
1. En quina situació es troba el tràmit de l’expedient d’il·luminació de la travessia de Sant 

Francesc? 
 
R.- El Sr. Guerrero contesta que falta autorització de la Direcció General de Canvi Climàtic  i del 
departament competent del Consell Insular. 

2. Quin és l’abast actual de la implantació  o instal·lació de fibra òptica en el municipi? 
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R.- La Sra. Guisado diu que a Cala de Bou està bastant avançat i a Sant Jordi hi ha més retard 
perquè s’estan col·locant caixes i en breu s’instal·larà. 
 

3. En quina situació es troba el projecte de reforma de l’antic centre mèdic de Sant Josep? 
 
R.- El Sr. Guerrero diu que està totalment acabat i falta el mobiliari que prompte es posarà. 
 
 

F) En relació amb les obres finançades a través del FOMIT, 
1. En quina situació es troben els tràmits de liquidació de l’obra des Caló de s’Oli? 

 
R.- La Sra. Paquita Ribas li contesta que s’està treballant en l’elaboració d’un nou projecte i ja s’ha 
fet la liquidació de l’obra a l’empresa a la qual se li va resoldre el contracte. 
 

2. En quin termini estima l’equip de govern que podrà disposar de nou del solar des Caló de 
s’Oli? 

 
R.- La Sra. Paquita Ribas diu que ja fa temps que l’Ajuntament disposa d’ell. 
 

3. Com pensa l’equip de govern reorientar els fons destinats a Cala Vedella? 
 
R.- La Sra. Paquita Ribas diu que l’anterior equip de govern ja ho va deixar orientat i els fons estan 
a la carretera de Cala Vedella. 
 

4. En quina situació es troba el soterrament de cables dels carrer des Caló i Cala de Bou? 
 
R.-. El Sr. Guerrero diu que l’any passat varen tenir una reunió amb GESA i el director de l’obra. 
Diu que pareixia que tot estava clar. GESA va fer unes prescripcions petites i es varen arreglar 
unes deficiències, faltava fer unes proves i ja es disposa de totes les autoritzacions. 
 

G) En relació amb els projectes a finançar amb els fons estructurals i els estatutaris 
1. En quina situació es troben els projectes de Sant Josep? 

 
R.- La Sra. Paquita Ribas diu que pensa que es refereix a projectes que ja estan de fa anys, del de 
ses Salines ja s’han acabat tots els tràmits i es podrà licitar. 
 

H) En relació amb el servei de subministrament d’aigua potable 
1. En quina situació es troben les negociacions i firma del nou contracte amb Abaqua per al 

subministrament d’aigua en alta? 
 
R.- El Sr. Guerrero diu que les negociacions no han començat,  sembla que  no canviaran preus. 
 
A continuació es contesten les preguntes formulades de manera oral pels següents regidors. 
 
Preguntes formulades pel Sr. Ramírez, de GUANYEM: 
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P.- Quan tendrem l’esborrany del pressupost? 
 
R.- La Sra. Paquita Ribas diu que encara no està però en el moment que el tenguin enllestit el 
facilitaran. 
 
El Sr. Ramírez diu que hauria d’haver-hi un pressupost participatiu, a 27 d’octubre encara no hi ha 
l’esborrany, i l’equip de Govern en el mes de setembre es va comprometre a fer-lo i fa el prec que 
se’ls faciliti el pressupost municipal en format tractable. 
 
P.- Fa unes setmanes la regidora Sra. Guisado va informar en el Ple que s’havia encarregat una 
auditoria en matèria d’administració electrònica i vol saber si hi ha resultats. 
 
R.- La Sra. Guisado diu que no està acabada del tot.  
 
P.- Respecte a l’auditoria suposa que parlarà de la fase de programes i pregunta quin contracte o 
conveni té l’empresa TISA que s’encarrega de la gestió d’aquests sistemes. 
 
R.- El Sr. Alcalde diu que l’empresa TISA és la que ha estat subministrant els programes i equips 
informàtics a l’Ajuntament per inèrcia, no hi ha un document que uneixi a aquesta empresa amb 
l’Ajuntament. Com ell ja va explicar es farà una anàlisi o auditoria, la qual dirà el que li fa falta a 
l’Ajuntament en aquesta matèria i la implantació de l’Administració electrònica la farà l’empresa que 
guanyi els procediments públics que siguin necessaris. 
 
P.-Per què es segueix amb TISA que ofereix un procediment que no està actualitzat, si, a més, no 
hi ha cap document que uneixi l’Ajuntamaent amb aquesta empresa? 
 
R.- El Sr. Alcalde diu que mentre no tenguen una alternativa no es pot prescindir d’aquesta 
empresa. L’empresa que ens està assessorant amb l’auditoria farà les bases de la  licitació de 
compra d’equips o d’implantació d’administració electrònica.      
 
P.-S’ha buscat en altres proveïdors? 
 
R.- El Sr. Alcalde diu que no, s’ha de fer un projecte i licitar-ho, estan amb això. 
 
P.- Si està desactualitzat o desfasat el sistema informàtic i no hi ha contracte, com es pot implantar 
l’administració electrònica, quan tendrem el plec de condicions per no tenir aquesta situació? 
 
R.- La Sra. Guisado diu que l’auditoria dirà el que s’ha de fer; el Pla haurà de ser aprovat pel Ple, 
volen que sigui un procés transparent i la licitació serà en breu. 
 
P..- Diu que espera que sigui una realitat el que diu la Sra. Guisado i li agradaria que els processos 
participatius i d’AGORA es publiquin a la web. 
 
 
Preguntes que formula la Sra. García, de GUANYEM:  
 
P. S’ha tramitat la llicència de la macromansió de Cala d’Hort i si es pensa concedir la llicència? 
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R.- El Sr. Guerrero diu que no s’ha concedit i l’Ajuntament pensa complir la llei i seran els informes 
tècnics i jurídics els que diguin si s’ha de concedir la llicència. 
 
P.- Quins criteris s’utilitzen per patrocinar  esportistes del municipi? 
 
R.- La Sra. Benlloch diu que la Regidoria  d’Esports s’ocupa de l’esport local  però quan l’esportista 
necessita una projecció internacional d’àmbit superior al municipal s’entén que és promoció 
turística esportiva i així es decideix si es patrocina o no. 
 
P.- És l’Ajuntament qui acudeix a ells o són els esportistes? 
 
R.- La Sra. Benlloch diu que són les associacions del equips esportistes qui ho demanen i a través 
de convenis amb presidents de clubs es firmen les assignacions econòmiques.  
 
P.- Si no hi ha una associació darrere com es fa aquest patrocini? 
 
R.- La Sra. Benlloch diu que hi pot haver casos excepcionals d’algun al·lot del municipi amb alguna 
projecció extralocal a campionats nacionals o internacional i l’Ajuntament col·labora pagant els 
viatges. 
 
P.- Si l’Ajuntament de Sant Josep té projecció internacional? 
 
R.- La Sra. Benlloch diu que no, però si projecció extralocal. 
 
 
Prec.- La Sra. Castro d’AL-IN fa el prec que es revisin els fanals que estan malament del barri de 
Can Fita. 
 
Prec.- El Sr. Torres, d’AL-IN, fa el prec que s’arreglin els fanals de Sant Jordi que en anteriors 
plens es va dir que estaven arreglats i no hi estaven.  
 
 
I no havent-hi més assumptes a tractar s’aixeca la sessió a les dotze hores trenta minuts, de la qual 
estenc aquesta acta que consta de setze pàgines, que, com a secretària, certific amb el vistiplau 
del Sr. alcalde. 
 
 

                                                                                            VIST I PLAU 
                                                                                              L’ALCALDE, 
 
 
 
                                    Sign.: Josep Marí Ribas. 
 


